
Referat Bestyrelsesmøde Børnehuset 
Dato: 26/5 2025

Tidspunkt: 18.30-20.30

Sted: Børnehuset Aalestrup


Møde indkaldt af: Ann-Katrine

Deltagere: Ann-Katrine, Lotte, Janni, Martin, Malene, Stine, Julie (Tine som 
vuggestuerepræsentant til punkt om kost)

Fraværende: Janne, Trine, Sanne


1. Nyt fra ledelsen v. Ann-Katrine 

Tilsyn ift. ledelsen —> Fin tilbagemelding, rapport tilgængelig på hjemmesiden. 


Gitte fratræder officielt d. 31/5, afslutningsreception afholdt d. 23/5 og hun holder ferie frem til 
fratrædelsen. 


2. Samarbejde med ny leder  

Dialog om formandens og lederens rolle i forældrebestyrelsen - skal bestyrelsen have større 
indflydelse på dagsorden? 


Ønske om større systematik —> Hvad er løs snak, hvad er reelle beslutninger —> fokus på 
konkret opsummering i de punkter, hvor noget skal føres videre. Ønske om større fokus mhp. at 
effektivisere møderne. 


Planlægning i starten af bestyrelsesåret - fokus på hvilke punkter vi gerne vil nå igennem, hvornår 
kommer der høringssvar mm. 


Dialog om hvorvidt vi ønsker, at møder i højere grad skal tage udgangspunkt i vedtægter og 
forretningsorden


3. Dialogmøde - orientering: 

Martin beretter om dialogmøde omhandlende implementeringen af Stærke Inkluderende 
Fællesskaber og de økonomiske konsekvenser —> pengene sparet på specialområdet føres 
tilbage til almen - her i huset: 62.186 kr. 


4. Valg til forældrebestyrelsen v. Martin 

Udskydes til næste møde 


5. Optog til Knaberfesten 

- Ingen tilbagemeldinger på Aula ift. forældrenes bidrag til kreative ting til optoget 

- Fortsat ikke tilmeldinger til optoget —> der laves opslag på Aula ift. reminder om tilmelding - 

som noget nyt kan der laves tilmelding på stuen

- Pynt: Børnene laver pynt i institutionen - Lotte koordinerer med de enkelte stuer 


6. Kostpolitik for vuggestuen v. Martin  

Oplæg fra Tine fra vuggestuen: 




- Fremlægger et eksempel på en ugeplan, fortæller om differentiering af maden til hhv. de store 
og små vuggestuebørn


- Bestyrelsen diskuterer følgende:


- Fødselsdage: Ann-Katrine og Martin laver udkast til anbefalinger til forældrene ift. medbragt 
mad


- Vuggestuen (Tine) tager kontakt til Den Gode Smag ift. at undersøge, om maden følger 
fødevarestyrelsens anbefalingerne eks. ift. bælgfrugter i maden


- Ud fra gennemgang vurderer bestyrelsen, at hovedmåltiderne lever op til kommunens 
retningslinjer for kost. ‘Snack’-måltider kan med fordel skiftes ud fra søde sager som kiks til 
fuldkornspasta og andre alternativer


- Vi diskuterer servering af søde sager - fødevarestyrelsen anbefaler at der maks. serveres 
søde sager i institutionen en gang om måneden i aldersgruppen 1-6 år - hvad er søde sager? 
Hvor meget vil forældrebestyrelsen begrænse søde sager - vil vi bestemme over 
fødselsdage? 


- Hvordan køber man ind? Forslag at prioritere nøglehulsmærke/fuldkornsmærkede varer


7. Næste møde 

- Et møde tilbage i valgperioden - holdes d. 12/8 - inden næste høringssvar med flg. punkter: 
Kommende valg (Sanne og Julie på valg), høringssvar, kostpolitik 


